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   Verslag Algemene Ledenvergadering Coöperatieve Vereniging Samenwerkend Udenhout U.A.  

Datum:      2022 11 17 
 

1. Opening, mededelingen en inleiding 
De voorzitter heet ieder welkom op deze huishoudelijke vergadering. De laatste twee jaren werd de ALV via een Zoom 
verbinding met de leden gehouden. Nu weer een fysieke vergadering. 
Lag in 2020 het accent op het Klimaatakkoord, in 2021 zijn we zeer druk geweest met de REKS, de Regionale Energie en 
Klimaat Strategie. Binnen de REKS zijn de 15 energie coöperaties  in Hart van Brabant betrokken bij de ontwikkeling van 7 
windmolen-hubs. Binnen het klimaatakkoord dienen de coöperaties betrokken worden om invulling t geven aan de 
voorwaarde van 50% lokaal eigendom, waarmee een groot aandeel van de te ontwikkelen windmolens in handen van burgers 
komt. Groot probleem is de wijze waarop samen met acht gemeenten; Tilburg, Waalwijk, Heusden, Loon op Zand,  Oisterwijk, 
Hilvarenbeek, Goirle, Dongen en Haaren tot overeenstemming en samenwerking te komen om deze hubs te realiseren. 
Gemeenten en coöperaties verschillen van mening over de wijze waarop uitvoering en realisatie dienen te worden 
georganiseerd, zowel uitvoeringstechnisch als financieel. Voor ECU, BEC en de overige Tilburgse coöperaties ligt het grootste 
belang bij de ontwikkeling van de hubs nabij de Baars  en de Spinder. 
Gemeenten zijn nu op zoek naar geschikte locaties, maar ondervinden daarbij veel weerstand vanuit de eigen bevolking. Bij 
het vaststellen van de locaties dient rekening te worden gehouden met de mogelijkheden vanuit milieu, omgeving, landschap, 
enzovoort. Bijkomend probleem is de overbelasting van het energienet. De REKS is met de netbeheerders. 
ECU stelt zich in dit overleg positief kritisch op en wil enkel daar participeren waar de realisatie een bijdragen levert voor de 
eigen leden en inwoners. 
 
2. Verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 07 december 2021 

Het project Smile, dat beoogt burgers in wijken te organiseren om samen tot energietransitie en verduurzaming te komen, is 
beëindigd. In de wijk de Kuil heeft dit onder andere geleid tot een initiatief voor een voedselbos. 
In een nieuw project  “Thuis Energie Besparen Doe Je Zo”” worden de ervaring en resultaten  uit  Smile verder geeffectueerd. 
Vorige vergadering werd geduid op mogelijke plannen met boomrooierij Weijtmans. Er zijn gesprekken gevoerd met het 
bedrijf samen met de gemeente Tilburg en Essent. Het bedrijf heeft inmiddels een groot aantal zonnepanelen gelegd en zou 
de stroom voornamelijk voor eigen gebruik aanwenden. tevens zijn er plannen voor nog meer panelen te realiseren  waarbij 
mogelijk de reststroom kan worden aangewend voor een collectief project te Udenhout. 
 
Het verslag zelf geeft verder geen aanleiding tot op- en/of aanmerkingen. Het wordt onder dankzegging aan de 
opsteller vastgesteld. 

 
3. Terugkoppeling activiteiten 2021 – 2022 
3a.  Green Deal 
Samen met gemeente Tilburg, Contact 50+, TBV Wonen, de Huurdervereniging en ECU werd in maart een overeenkomst 
getekend om samen projecten te entameren en tot uitvoering te brengen om Udenhout energieneutraal te krijgen. 
Het eerste project is het reeds vernoemde “Thuis Energie Besparen Doe Je Zo”. Met medewerking van de Provincie worden 
bewoners op laagdrempelige wijze betrokken en geholpen om in kleine stappen de woning te  verduurzamen en uiteindelijk 
energieneutraal te krijgen. In kleine stappen, bijvoorbeeld te starten met “Kierenjagers” die helpen de tocht te verhelpen. 
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Beoogd wordt om aan de hand van voorbeelden gelijksoortige woningen, op basis van ervaringen van deelnemende 
bewoners, buurtgenoten mee te krijgen om zelf ook maatregelen ter verduurzaming te nemen. Met dit project worden ook 
bewoners met een kleine beurs geholpen om gericht, efficiënt en stapsgewijs maatregelen te nemen.  
Voor deelname aan de pilot hebben zich een tiental woningeigenaren aangemeld, waarmee op 6/12 een kickoff meeting 
wordt belegd.  
Om de “tochtlekken” en warmteverliezen van woningen aan te tonen, zal gebruik worden gemaakt van een  “blow-door test” 
en infraroodcamera. De oproep voor “Kierenjagers” heeft geleid tot meerdere vrijwilligers die hieraan willen meehelpen. 
 
Met de twee basisscholen is overleg gevoerd om een lessenpakket “duurzaamheid en energie” te ontwikkelen. Er wordt een 
pakket van 6 lesblokken uitgewerkt dat zal worden gegeven in de groepen 7 en 8 van de Wichelroede en De Mortel. 

 
3b. Warmtetransitie Udenhout 
Alle gemeenten waren verplicht een warmtevisie te ontwikkelen hoe gaan we burgers in de toekomst van warmte voorzien? 
Voor het overgrote deel van Tilburg wil men een warmtenet op te zetten. 
Voor De Blaak, Berkel Enschot en Udenhout heeft men nog geen idee hoe deze van warmte te voorzien. ECU is gevraagd zelf 
voorstellen en ideeën aan te reiken. Daarom is een werkgroep Warmtetransitie samengesteld. 
De werkgroep ziet grote aanknopingspunten bij het project “Thuis Energie Besparen doe je Zo”, en zal aansluiten bij het 
project dat nu met enkele pilotwoningen van start gaat. De ervaring en kennis zal dan over Udenhout worden uitgerold. 
Uitgangspunt is de lokale behoefte aan warmte nu en in de toekomst. Wat is er al op enige wijze aan warmte aanwezig, is er 
mogelijk ergens restwarmte aanwezig, wat zijn de ontwikkelingen elders die hier ook kan worden toegepast? 
Uitgangspunten zijn; goedkoop/betaalbaar, kleinschalig en behapbare oplossing voor de komende 60 tot 100 jaar waaraan 
direct kan worden deelgenomen en ook op later moment op kan worden ingestapt. 
Voorbeeld kan mogelijk worden gevonden in Boekel waar een lokale warmte-accu wordt ontwikkeld die meerdere woningen 
van warmte kan voorzien. Een oriëntatie-bezoek is in de planning. Streven is erop gericht medio 2030 een project te kunnen 
starten. 
 
3c. Energiemarkt 
Begin dit jaar werd samen met BEC, gemeente Tilburg, Contact 50+, TBV Wonen en de Huurdersvereniging een energiemarkt 
georganiseerd. Ruim 2000 bezoekers werden deze dag verwelkomd op de markt met ruim 20 exposanten. Voor komend jaar 
zullen meerdere energie-cafés worden georganiseerd waarin specifieke onderwerpen aan de orde worden gesteld. 
 
3d. De Spinder 
Vanwege een storing is de energieopbrengst van de windmolens minder geweest dan het vorige jaar. Met de leverancier 
wordt overlegd over compensatie voor het tegenvallend resultaat. Aan de certificaathouders werd het dividend, zoals 
afgesproken, uitbetaald. Ook de energie coöperaties ontvingen een flinke uitkering. 
Niet alle opbrengsten worden uitgekeerd. Een deel wordt gestort in een revolverend Projectenfonds waarop de 
deelnemende coöperaties een beroep kunnen doen om voorbereidende projectkosten te financieren. Revolverend betekent 
dat de beschikbare gelden na realisatie terug moeten komen in het fonds, waaruit dan weer volgende projecten kunnen 
worden  voorgefinancierd. 
 
3e. Zonnevisser 
De laatste jaren zijn meerdere locaties in beeld geweest om een vervolg te geven op het collectief zonnepanelen-initiatief 
Zonnevisser. De aangeboden daken zijn beoordeeld, maar om uiteenlopende redenen niet bruikbaar gebleken. 
Toch zijn er andere initiatieven waaraan bewoners van Udenhout kunnen deelnemen. 
a. “Zonmaatjes Duinboeren” :  Meerdere collectieve daken bij duinboeren die worden voorzien van panelen.   

Op 22 december start een project met schapenboerderij De Lachende Ooi.  De info komt op de ECU website. 
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b. “Project ECLOZ” :                    Energiecoöperatie Loon op Zand heeft een groot zonneveld in voorbereiding nabij de  
                                                   voormalige vloeivelden in dit dorp. Het project is inmiddels volgeschreven. 

c. “Kreitenmolen”  :                    Het voornemen van boomrooierij Weijtmans voor een project te realiseren nabij de spoorbaan. 
                                                   Het bedrijf wil het gehele wagenpark elektrificeren en wil de benodigde energie zelf  
                                                   opwekken. De rest kan mogelijk  ter beschikking komen voor een nieuw te ontwikkelen initiatief.  
 

3f. Samenwerking met Gemeente Tilburg 
De 5 energiecoöperaties in Tilburg mogen zich gelukkig prijzen met de ambitie en inzet door de gemeente. Tilburg heeft 
inmiddels een uitgebreide staf die actief is met verduurzaming en energietransitie. 
Nog steeds kunnen inwoners voor €25,- een energieadviseur aan huis aanvragen die een uitgebreid rapport voor stapsgewijze 
uitvoering opstelt. 
Alle activiteiten en initiatieven worden gebundeld onder het masterplan “Tilburg Verduurzaamd”. Hieronder vielen o.a.  
“Zon op je Dak”, Aan de Slag met je Huis”, enz. Op stapel staan nu gecoördineerde projecten m.b.t. “Isolatie” en  
“Hybride Waterpomp”. 
Voor de coördinatie en samenspraak maakt ECU deel uit van een overleggroep van de Gemeente Tilburg. 
 
3h.  REKS 
De weg van planuitwerking en voorbereiding gaat gestaag met veel problemen voort. Initiatief en coördinatie liggen bij de 
gezamenlijke 8 gemeenten in Hart van Brabant. Om de krachten en kennis binnen de 15 energiecoöperaties in dit gebied te 
bundelen en te borgen, hebben de coöperaties samen de “Coöperatie Hart van Brabant “ opgericht, waarmee samenwerking 
en tegenwicht naar de gemeenten wordt betracht. Voornaamste discussiepunt is nu de opzet van een Uitvoeringsorganisatie 
die de windmolenhubs moet voorbereiden en realiseren. Een aantal coöperaties heeft kennis en ervaring met de realisatie van 
de windmolens op De Spinder. Een aantal gemeenten zijn voorstander van een eigen uitvoeringsorganisatie met inschakeling 
van externe deskundigheid! De gemeenten hebben de coöperaties echter hard nodig om de “50% lokaal eigendom” straks te 
kunnen effectueren. 
 
4. Financiële aangelegenheden 
Penningmeester Sjef Leijs geeft een toelichting op de financiële situatie van de coöperatie. 
De balans per 31 december 2021 vermeld onder deelnemingen een bedrag van € 1001, zijnde de deelneming in Burgerwindpark 
De Spinder.  Het bedrag van €2.794 betreft de aanschaf van de fietscamper, samen met BEC. Deze werd aangeschaft met 
financiële bijdrage van de gemeente Tilburg en wordt gebruikt voor presentatie op beurzen, markten en evenementen.  
De post onder overlopende activa van € 8474 betreft de vooruitbetaalde facturen voor het project Rhedcoop waarvoor de 
subsidie nog moet worden ontvangen.  
Het resultaat deelnemingen van € 12.316 betreft de uitkering aan de energiecoöperatie vanuit de Spinder. ECU is voor dit  
resultaat niet belastingplichtig. Verenigingsjaar 2021 sluit af met een positief exploitatieresultaat van € 9.093. 
Door de penningmeester werd, hoewel jet boekjaar al bijna voorbij is, een begroting 2022 opgesteld.  Naar verwachting zal een 
positief resultaat van € 11.800 worden behaald.  
 
Verslag van de kascommissie 
De kascontrolecommissie heeft de boeken, balans, verlies- en winstrekening en bankzaken  gecontroleerd. Beide leden zijn 
deze avond verhinderd om hun bevindingen aan de vergadering over te brengen. Deze taak wordt overgenomen door Gerard 
van Heijst.   
- De financiële administratie wordt op een inzichtelijke, toegankelijke en professionele wijze naar eer en geweten gevoerd 

door de penningmeester Sjef Leijs. 
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- De financiële administratie over 2021 geeft een helder en duidelijk inzicht in de wijze waarop de financiële gang van zaken 
wordt geadministreerd. Het verschaft een adequaat inzicht in de financiële transacties die gedurende het verslagjaar 
hebben plaatsgevonden. 

- De balans 2021 geeft een getrouw beeld van de vermogenspositie van de stichting aan het einde van het jaar en het 
exploitatieresultaat betreffende het boekjaar 2021 

 
De kascommissie adviseert de vergadering aan om het bestuur in het algemeen en de penningmeester in het bijzonder te 
dechargeren  voor het in 20221 gevoerde financiële beleid en de vastlegging daarvan. 
De vergadering neemt het advies over en dechargeert het bestuur en de penningmeester. 
 
De heren Bert Brok en Hein Abbing worden bedankt voor de voortreffelijke invulling van hun taak. 
Voor volgend jaar wordt de kascontrolecommissie gevormd door Jeroen Kleiweg en Cees van Roessel. 
 
De kascommissie geeft de vergadering nog een aanvullend advies. 
In verband met de toename van de activiteiten en de daarmee gepaard gaande geldstromen geeft zij het advies om bij 
uitgaande betalingen hoger dan € 250 een tweede autorisatie in te stellen. 
De vergadering en het bestuur nemen dit advies over en zullen volgens dit advies gaan handelen. 
 

5. Bestuurlijk- organisatorische zaken 
Sinds 1993 wordt het financieel beheer van ECU gevoerd door Sjef Leijs. Vorig jaar al heeft hij aangegeven deze taak te willen 
overdragen. Er is een nieuwe penningmeester gevonden in de persoon van Gerard van Heijst. 
Gerard stelt zich voor, in het dagelijks leven is hij CFO van een voedselverwerkende organisatie, dus bekend met financieren en 
de wijze van boekhoudkundige verwerking. 
De vergadering stemt in met de benoeming van Gerard van Heijst als nieuwe penningmeester. 
 
De voorzitter richt zich met enkele woorden tot Sjef Leijs en bedankt hem voor de jarenlange plichtsgetrouwe invulling van zijn 
bestuurslidmaatschap en de invulling van het penningmeesterschap. 
Het bestuur zal in kleine kring nader van Sjef afscheid nemen.  
 
6. Rondvraag 
De laatste jaren houden de besturen van ECU en BEC gezamenlijk hun vergaderingen. Een groot aantal projecten worden ook 
samen geëntameerd en uitgevoerd. De samenwerking zal ook de komende periode worden voortgezet. 
Verder wordt van de rondvraag geen gebruik gemaakt. 

 
7. Sluiting 

 De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging voor aanwezigheid en inbreng. Hij nodigt ieder uit voor het vervolg tijdens 
het openbare deel met een voordracht van Marco Bijkerk over de energietransitie. 

 
 


